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Nieuwsbrief 7, mei 2020 

Voorwoord 
De tweede nieuwsbrief van het jaar 2020 van de PvdA-fractie in de gemeente Oude IJsselstreek. Een 
nieuwsbrief waarmee we u willen informeren over het werk van de PvdA-fractie in de gemeenteraad.  
 
In deze nieuwsbrief staan we stil bij de huidige situatie, stellen we een fractielid aan u voor en blikken we 
terug op de eerste digitale raadsvergaderingen.  
 
Mocht u vragen of ideeën hebben, dan ontvangen we die graag.  
 
Veel leesplezier 
De redactie   
 
 
  

Onzekere tijden 
We leven op dit moment in onzekere tijden. Allereerst natuurlijk voor ouderen en kwetsbaren in onze 
familie- en vriendenkring en daarbuiten, maar ook voor onze hulpverleners die met man en macht werken 
om de gevaren van de corona-crisis het hoofd te bieden. De leerkrachten die onze kinderen opvangen en 
de mensen die zorgen dat er eten in de schappen ligt. De crisis moet bezworen worden en daarbij moet 
het advies van de experts leidend zijn. De volksgezondheid staat voorop.  
 
De pandemie van het coronavirus wordt met man en macht bestreden en de fractie van PvdA Oude 
IJsselstreek steunt dan ook alle genomen maatregelen. Onze fractie spreekt daarnaast haar waardering 
en lof uit richting de zorgmedewerkers die op dit moment, afgelopen weken en de komende dagen zich 
inzetten voor onze gezondheid en die van onze naasten. De lofuitingen waarmee zorg- en 
onderwijspersoneel in de afgelopen weken dagelijks naar hun werk begeleid worden, is terecht 
overweldigend. Je hoeft geen peiling te houden om te weten hoe dankbaar dit land is voor het werk dat zij 
leveren. Onze dank is enorm groot. Het is onze wens dat die dankbaarheid en waardering niet komt en 
gaat met het virus. Laten we hen koesteren. 
 
In de recente geschiedenis is het nog nooit voorgekomen: een virus met zeer verstrekkende gevolgen voor 
onze gemeente. Mensen vrezen voor hun inkomen, hun gezondheid of de gezondheid van dierbaren. 
Maar deze moeilijke tijd wordt ook gekenmerkt door zorg en liefde voor elkaar. Het is indrukwekkend hoe 
solidair onze inwoners zich tonen: we kijken naar elkaar om en zorgen voor elkaar 
 
. 
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Gevolgen coronavirus samenleving 
Bij steeds meer mensen verstoort niet langer alleen het pakket aan maatregelen het leven, maar echt het 
virus zelf. Voor hen is de onzekerheid en pijn het grootst. Wij wensen vanaf deze plek alle mensen die ziek 
zijn en alle nabestaanden van overledenen alle sterkte toe. 
 
De coronacrisis heeft ingrijpende gevolgen voor het dagelijks leven en raakt ons allemaal diep. Er worden 
dan ook ingrijpende maatregelen genomen om de verspreiding van het coronavirus tegen te gaan. Terwijl 
het gros van werkend Oude IJsselstreek thuisblijft of zelfs haar restaurant of café heeft moeten sluiten, 
maakt de gezondheidszorg overuren. Het virus raakt ons allemaal en de helden in ziekenhuizen werken 
dag en nacht om erger te voorkomen. Veel dank gaat ook uit naar de mensen die de supermarkten 
openhouden en blijven bevoorraden. Ook de fractie van PvdA Oude IJsselstreek volgt de adviezen van de 
experts van het RIVM en de overheid op om bijvoorbeeld binnen te blijven en zoveel mogelijk thuis te 
werken. Het zijn heftige besluiten om culturele instellingen, horeca en scholen dicht te doen, maar we zijn 
gebaat bij heldere keuzes. Door de coronacrisis is de situatie op de arbeidsmarkt razendsnel omgeslagen.  
 
Waar tot voor kort veel bedrijven kampten met acute personeelstekorten, staan nu overal arbeidsplaatsen 
op de tocht en zitten medewerkers massaal gedwongen thuis. Dit roept de vraag op hoe we moeten 
omgaan met mensen die behoren tot de risicogroep en in de bijstand zitten of door de coronacrisis hun 
werk verliezen of hebben verloren. Als PvdA Oude IJsselstreek vinden wij dat zij de komende tijd 
makkelijker bijstand moeten kunnen krijgen én behouden. De PvdA Oude IJsseltreek heeft daarom vragen 
gesteld aan het college om bijstandsgerechtigden die een verhoogde kans op ernstig beloop hebben, 
tijdelijk te ontheffen van de sollicitatieplicht en re-integratieverplichtingen. 
 
De tegenprestatie en sollicitatieplicht blijven gevoelige onderwerpen, zelfs in tijden van corona. Of het nu 
in de gemeenteraad of de Tweede Kamer is, zodra deze termen vallen, gaan alle alarmbellen af. Vaak is 
de tegenreactie dat maatwerk wordt toegepast, of dat deze maatregel is bedoeld om mensen in de 
bijstand aan een baan te helpen. Levering van een tegenprestatie op maat kan een positieve invloed 
hebben op mensen in de bijstand. Werkloosheid is aantoonbaar slecht voor de fysieke en mentale 
gezondheid. Een re-integratietraject kan mensen de ruimte bieden zichzelf te ontwikkelen en op weg te 
helpen richting zelfredzaamheid. Kortom: het is belangrijk dat mensen meedoen in de samenleving. Daar 
kunnen we onmogelijk tegen zijn. Wel hebben we op dit moment te maken met een totaal andere 
werkelijkheid. 
 
Het kabinet neemt allerlei noodmatregelen om de effecten van de crisis te dempen. Zelfstandigen kunnen 
een aanvulling op hun inkomen krijgen tot het sociaal minimumloon. Bedrijven die minstens 20 procent 
omzetverlies incasseren, hebben recht op een overbrugging waarmee ze personeel kunnen doorbetalen. 
Het doel is ontslagen te voorkomen. Ondanks deze regelingen verliezen toch veel mensen hun baan of 
hun opdrachten. Veel mensen komen financieel in de problemen in deze crisis. Een toegankelijk en 
soepele vangnet is nu extra belangrijk.  
 
Het is onvermijdelijk dat de uitbraak van het coronavirus negatieve gevolgen zal hebben voor onze 
economie. Voor ondernemers, zzp’ers, mensen met een nulurencontract en mensen in de culturele sector 
zijn de klappen niet te overzien. Zij zijn het die het afgelopen decennium dit land uit de crisis trokken. Door 
mensen aan het werk te krijgen in tijden dat het niet vanzelfsprekend was een baan te kunnen krijgen. 
Door keihard te werken, iedere dag. Dat hadden we als overheid nooit alleen gekund. Wij hadden ze nodig 
en nu hebben zij ons nodig. Noem het “schatplichtig” of noem het “solidariteit”: we móeten dit samen doen. 
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De Fractie stelt voor:   
Wie: Leo Epskamp 
Lid sinds: 2011 
Rol: Fractie assistent, commissie Fysieke Leefomgeving 

 
 
Waarom Partij van de Arbeid? 
“Sociaal opgegroeid, dit heb ik ook altijd uitgedragen. Mijn vijf kinderen bewust naar de openbare school 
gestuurd, een school waar veel kinderen zaten van verschillende culturen. Respect en tolerantie vind ik 
belangrijk in een samenleving en daarnaast vind ik het een verrijking om met mensen vanuit verschillende 
achtergronden kennis te maken. Ook heb ik jarenlang vrijwilligerswerk gedaan binnen de plaatselijke 
voetbal vereniging en twaalf jaar zitting genomen in de ondernemingsraad van het Slingeland Ziekenhuis 
(Sociaalbeleid). 
 
Toen de kinderen mij niet meer zo nodig hadden, had ik tijd om wat te doen in de politiek. Toen ik dus 
gevraagd werd voor de PvdA hoefde ik daar niet lang over na te denken. PvdA is de partij die bij mij past: 
sociaal en solidariteit. De PvdA in de gemeente Oude IJsselstreek is toekomstgericht en zit vol met 
ambitieuze ideeën voor jong en oud. Zodat het voor jong en oud de moeite waard is om in de gemeente 
Oude IJsselstreek te wonen. Zo streven wij ernaar om al onze plannen met betrekking  tot wonen, werken, 
onderwijs, cultuur, sport, verenigingsleven en ontspanning te realiseren.” 
 
Waar ga je voor? 

“Ik zou willen dat de partij zich meer richt op jongeren zodat er een mix ontstaat tussen ouderen met hun 
ervaring en jongeren met hun enthousiasme en hun drive om te innoveren, dit alles binnen het 
gedachtengoed van de PvdA. Dit betekent dat wij actiever moeten werven onder jongeren. Door de input 
van jongeren met betrekking tot wonen, werk, onderwijs, etc. zou er een nieuwe toekomstvisie ontwikkeld 
kunnen worden voor de Gemeente Oude IJsselstreek. Jongeren hebben immers de toekomst en daar zou 
ik mij als eerste op willen richten. Dit wil echter niet zeggen dat wij andere bevolkingsgroepen vergeten. In 
een nieuwe toekomstvisie zou wonen wat mij  betreft centraal moeten staan.  Door bijv. betaalbare 
starterswoningen en levensbestendige woningen voor ouderen te bouwen, houden we jongeren binnen de 
gemeente en geven wij ouderen de mogelijk om zo lang mogelijk zelfstandig te wonen. In Terborg, waar ik 
zelf woon zien we dat er al jaren geen sprake is van nieuwbouw van starterswoningen of levensbestendige 
woningen met uitzondering van enkele particuliere projecten. Ik zie dat jongeren wegtrekken naar ander 
gemeenten, het aanbod van leerlingen terugloopt, het aantal leden van verenigingen afneemt en meer 
leegstand van winkelpanden. 
 
Ik vind dan ook dat er binnen de gemeente Oude IJsselstreek niet langer gepraat moet worden in de trend 
van: zo hard zal het niet lopen, maar dat er een  visie ontwikkelt wordt m.b.t wonen. Een visie waarin wij 
tegemoet komen aan de woonwensen van zowel  jong en oud. Met als doel om jongeren woonachtig in de 
gemeente te behouden en ouderen die woonachtig zijn binnen de gemeente die voorzieningen aan te 
bieden die ze nodig hebben om zelfstandig te wonen en gezond te blijven. Daarnaast bied het mensen 
woonachtig buiten onze mooie gemeente de kans om zich hier te vestigen. Zodat het inwonersaantal 
binnen de gemeente niet langer afneemt maar toeneemt. Met alle positieve gevolgen voor scholen, 
voorzieningen, bedrijfsleven, winkels en verenigingen.” 
 
Wie stelt zich de volgende keer voor? 

“Ik geef het stokje graag door aan Onno van de Groep.” 
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Eerste digitale raadsvergaderingen 
Na de nodige voorbereidingen, vonden op 21 en 23 april de eerste digitale raadsvergaderingen plaats. Op 
de agenda van 21 april stond het benoemingsvoorstel voor Wethouder Overduin (CDA). Wethouder 
Overduin is voorgedragen nadat Wethouder Van der Wardt in december 2019 opstapte. Naast dit 
agendapunt, werd op 21 april de voorzitter van de rekenkamercommissie geïnstalleerd.  
 
Op 23 april werd de agenda gestart met de installatie van Wethouder Overduin, waarna gediscussieerd 
werd over wijziging tijdsbestedingsnorm wethouders. Als fractie zijn we kritisch over deze wijziging, zoals 
we dat ook waren aan het begin van deze coalitieperiode. De agenda werd verder gevuld met 
hamerstukken. Zo stond de startnotitie Sociale basis op de agenda en werd kort gesproken over het 
agendapunt: ‘Geen medewerking verlenen aan actualisatie bestemmingsplannen Agrogas’.  
 
Hoewel het digitaal vergaderen de nodige ongemakken met zich mee brengt, is het goed dat de 
besluitvorming door kan gaan in deze bijzondere tijd.  
 
 

Agrogas – raadsvergadering 23 april 2020 
 
In het verleden hebben ook wij onze verantwoordelijkheid gedragen om dit op het Hofskamp te faciliteren, 
onze voorkeur ging en gaat nog steeds uit om dit op microniveau te doen (bij agrariërs op hun eigen 
huiskavel) en bij grootschalige opwekking op een regionaal bedrijfsterrein. Zo is het helaas niet gelopen. 
 
AgroGas is een zeer omstreden techniek waar ook wij zeer sceptisch tegenoverstaan, we zijn ongelukkig 
met deze ontwikkelingen in onze gemeente. De realisatie van de biovergister kent een lange 
voorgeschiedenis en de wereld is ondertussen flink aan het veranderen.De intensieve veehouderij in 
Nederland zal in de komende 10 jaar een forse verandering ondergaan. De eerste belangrijke verandering 
is het door minister Schouten in gang gezette proces naar een circulaire en duurzame landbouw. ‘Circulair’ 
wil zeggen dat in principe alle voedsel voor de dieren afkomstig moet zijn uit de regio, bij voorkeur zelfs 
van het eigen bedrijf. De minister wil af van import van soja en het gebruik van kunstmest drastisch 
terugdringen. In het concept van ‘circulaire landbouw’ is geen rol weggelegd voor mestvergisters, zoals die 
van AGroGas.  
 
Als gevolg van het stoppen met import van krachtvoer uit kwetsbare tropische gebieden en als gevolg van 
het terugdringen van kunstmestgebruik zal mest weer een noodzakelijke meststof/bemester worden in 
plaats van de afvalstof die het nu is. Immers, de mestvergister in Varsseveld is gepland om de boeren te 
‘ontlasten’ van hun mest. 
  
Hierbij komt ook nog de stikstofcrisis en het proces om de stikstofemissie in Nederland te reduceren. 
AGroGas zal hierdoor zeker worden geraakt in die zin dat boeren zullen afhaken. Dit geldt vooral voor 
varkenshouders: 70% van de mest die AGroGas zal gaan verwerken is varkensmest.   
Gelet op deze geschetste veranderingen (opmaat naar circulaire landbouw en de maatregel om de stikstof 
te reduceren) denken we dat we business case van AGroGas nog meer onder druk komt te staan en 
wellicht nooit rendabel in bedrijf kan worden genomen. Immers valt of staat e.e.a. ook nog met een fikse 
miljoenensubsidie. 
 
 
 
 
 


